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Na današnji blagdan Uzvišenja svetoga Križa, Papa je u propovijedi na jutarnjoj misi govorio
o razmatranju križa koje za nas kršćane znači razmatranje znaka poraza, ali i pobjede
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Isusov nas križ poučava da u životu postoji neuspjeh i pobjeda, te da se ne trebamo bojati ružnih
trenutaka koji mogu biti osvijetljeni upravo križem, znakom Božje pobjede nad zlom. Zlo, Sotona,
koji je uništen, ali još uvijek laje, prijeti, i ako mu se približiš kako bi ga pogladio uništit će te –
rekao je papa Franjo u propovijedi na misi slavljenoj u Domu svete Marte, na današnji blagdan
Uzvišenja svetoga Križa.

Isusov poraz prosvjetljuje naše ružne trenutke

Razmatranje križa, kršćanskoga znaka, za nas znači razmatrati znak poraza, ali i pobjede. Na
križu propada sve ono što je Isus bio učinio u životu, i nestaje sva nada ljudi koji su nasljedovali
Isusa. Nemojmo se bojati razmatrati križ kao trenutak poraza, neuspjeha – rekao je Papa te
osvrćući se na drugo čitanje u današnjoj liturgiji, odnosno na odlomak iz Pavlove poslanice
Filipljanima, istaknuo da nam Pavao, kada razmišlja o otajstvu Isusa Krista, govori o vrlo
dojmljivim stvarima, kaže nam da je Isus sam sebe „oplijenio“, potpuno ponizio.

Preuzeo je na sebe sve naše grijehe, sve grijehe svijeta. Bio je bezvrijedan, osuđenik. Pavao se
nije bojao prikazati taj poraz; – primijetio je Sveti Otac – i to može malo rasvijetliti naše ružne
trenutke, trenutke našega poraza; ali križ je, za nas kršćane, i znak pobjede.

Na Veliki petak „velika zamka“ za Sotonu



Knjiga brojeva, u prvom čitanju, govori o izlasku iz Egipta i trenutku kada je židovski narod
prigovarao, te su ga zmije kaznile. To podsjeća na staru zmiju, Sotonu, Velikoga tužitelja –
napomenuo je Papa. Ali, zmija koja je izazivala smrt, rekao je Gospodin Mojsiju, bit će uzdignuta i
dat će spasenje. To je proroštvo – primijetio je Sveti Otac te dodao – Isus je pobijedio tvorca
grijeha, pobijedio je zmiju. Sotona je bio sretan na Veliki petak; toliko je bio sretan da nije uočio
veliku zamku povijesti u koju će pasti – istaknuo je papa Franjo.

Proguta Isusa, ali i njegovo božanstvo, te izgubi

Kako kažu crkveni oci, Sotona ugleda Isusa, tako iscrpljenoga i razdrtoga, te poput izgladnjele ribe
koja ide na mamac na udici, otišao je tamo i progutao Isusa – kazao je Papa te istaknuo – Ali, u
tom je trenutku progutao i božanstvo. Sotona je tada zauvijek uništen. Nema više snage. Križ je u
tom trenutku postao znak pobjede – napomenuo je papa Franjo.     

Stara je zmija vezana lancima, ali ne smiješ se približiti

Naša je pobjeda Isusov križ, pobjeda pred našim neprijateljem, velikom starom zmijom, Velikim
tužiteljem. Na križu smo spašeni – istaknuo je Papa – na onom putu koji je Isus prešao sve do
najvećega poniženja, ali u snazi božanstva. Isus kaže: Kada budem uzdignut, sve ću privući k
sebi.

Isus je uzdignut, a Sotona uništen. Isusov križ za nas treba biti snaga koja privlači; trebamo ga
gledati, jer je snaga kojom možemo ići naprijed. A uništena stara zmija još laje, još uvijek prijeti,
ali, kako su govorili crkveni oci, to je pas vezan lancem – nemoj se približiti i neće te ujesti; ali ako
odeš pogladiti ga, jer te njegova privlačnost vodi tamo kao da je mali psić, pripremi se, uništit će
te.

Pred križem, znakom poraza i pobjede

Naš život ide dalje – pojasnio je Papa – s Kristom pobjednikom i uskrslim, koji nam šalje Duha
Svetoga, ali i s onim psom vezanim lancem kojemu se ne smijem približiti jer će me ujesti. Križ
nas uči da u životu ima neuspjeha i pobjede – istaknuo je papa Franjo. Moramo biti sposobni
strpljivo podnositi poraze, također i poraze svojih grijeha, jer On je platio za nas. Trebamo ih
podnositi u Njemu, tražiti oproštenje u Njemu, i ne dopustiti da nas zavede taj pas na lancu. Bilo bi
lijepo kad bismo danas, kod kuće, 5, 10, 15 minuta proveli pred križem, onim koji imamo kod kuće,
ili onim na krunici, i gledali ga; to je naš znak poraza koji potiče progone, koji nas uništava, ali je
on također naš znak pobjede, jer Bog je na njemu pobijedio – rekao je na kraju papa Franjo.
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